
نجف��ی درباره  گ�روه اجتماع�ی: 
شکایت ناجا از شهرداری گفت: من 
اعلام نکرده بودم با نیروی انتظامی جمهوری اسلامی 
ایران قراردادی منعقد شده، بلکه با فردی حقیقی که 

عضو دانشگاه پلیس بوده قرارداد بسته شده است. 
به گزارش فارس، محمدعلی نجفی در حاش��یه 
ششمین همایش ملی »مدیریت آلودگی هوا و صدا« 
در جمع خبرنگاران گفت: بحث ناجا توس��ط مرکز 
ارتباط��ات ما نیز مورد تاکید ق��رار گرفت اما ظاهرا 
مسؤولان ناجا به این نکته توجه نکرده اند و شکایتی 
را مطرح کردند. بر اس��اس این گزارش، محمدعلی 
نجفی در گزارش��ی که به شورای ش��هر ارائه داد از 
قرارداد مربوط به شرکت زیر نظر نیروی انتظامی و 

خرج شدن بسیاری از مبلغ 
این ق��رارداد برای انتخابات 
افش��اگری ک��رد، البته بعد 
از این خب��ر روابط عمومی 
شهرداری تهران اعلام کرد 

منظور ناجا نبوده است.
اجرای طرح ترافیک جدید از فروردین 97 ■

همچنین ش��هردار ته��ران با بی��ان اینکه طرح 
ترافیک جدید از فروردین س��ال آینده اجرا می شود، 

گفت: ش��ورای حمل ونقل و 
ترافیک شهر تهران آن را به 
تصویب رس��انده، البته طرح 
تصویب ش��ده با طرح اولیه 
متف��اوت اس��ت. محمدعلی 
نجفی، ش��هردار ته��ران در 
حاشیه ششمین همایش ملی »مدیریت آلودگی هوا و 
صدا«، با تاکید بر این موضوع که طرح ترافیک جدید 
از فروردین س��ال آینده اجرا می شود، گفت: در حال 

حاضر شورای حمل ونقل و ترافیک شهر تهران آن را 
به تصویب رس��انده، البته طرح تصویب شده با طرح 
اولیه متفاوت است. وی با بیان اینکه ما برای همراهی 
بیشتر برخی اجزای آن را حذف کردیم، ادامه داد: در 
شورای شهر تهران نیز کلیات آن به تصویب رسیده 
و امیدواری��م ظرف یکی، دو هفته آینده جزئیات آن 
نیز در شورا طرح شود. ش��هردار تهران ادامه داد: در 
ح��ال حاضر مانعی برای اجرای این طرح از فروردین 
س��ال آینده وجود ندارد. وی ب��ا بیان اینکه با اجرای 
طرح جدید ترافیک بر اساس پیش بینی ما 20 تا 25 
هزار دستگاه ورودشان به محدوده طرح کاهش پیدا 
می کند، گفت: به تبع آن درآمد شهرداری از این محل 

کاهش پیدا می کند.

محس�ن پورع�رب: »در ح��وزه 
پرستاری هم کمبود نیرو وجود 
دارد و هم  فشار کار این قشر از جامعه زیاد است و 
با چالش مطالبات مواجهند«. دو، سه سالی است 
با پررنگ تر شدن مشکلات جامعه پرستاری این 
نمونه اظهارات شنیده می شود اما در عمل قدمی 

برای رفع این موانع نمی شود. 
مش��کلات و مطالبات جامعه پرستاری چند 
سالی اس��ت که هرازگاهی تیتر رس��انه ها و نقل 
محافل می ش��ود. جامعه ای سختکوش که به رغم 
تلاش های فراوان ب��رای ارائه خدمات به بیماران، 
دردها و رنج های ش��ان دیده و ش��نیده نمی شود. 
سیدحسن قاضی زاده هاش��می در حاشیه مراسم 
بزرگداشت روز پرس��تار که روز دوشنبه گذشته 
برگزار ش��د، گفته بود: »به رغم افزایش تخت های 
بیمارستانی، تعداد پرستاران متناسب با بیماران 
نیس��ت و نیاز به پرس��تار احس��اس می شود. در 
حوزه پرس��تاری هم کمبود نیرو وجود دارد و هم 
 فشار کار این قش��ر از جامعه زیاد است، از طرفی 
پرس��تاران هم با چالش اس��تخدام و هم چالش 
مطالبات مواجهند«. اظهارات اخیر وزیر بهداشت 
مهر تأییدی بر تمام انتقادات و اظهارات پیرامون 

جامعه پرستاری در گذشته است.
درد بادرمان جامعه پرستاران ■

در همی��ن ب��اره، چن��دی پی��ش محم��د 
شریفی مقدم، قائم مقام س��ازمان نظام پرستاری 
گفته بود: »مش��کلات جامعه پرس��تاری کشور 
با وزارت بهداش��ت، پیچیده، ریش��ه ای، مزمن و 
اساسی ولی قابل حل است و این محصول عملکرد 
وزارت بهداش��ت در حوزه پرستاری طی سنوات 
گذشته بوده است.« بنابر اظهارات شریفی مقدم، 
شرایط س��خت حرفه پرستاری باعث شده برای 
جذب نیروی پرستاری در دنیا شرایط خاصی را 
تعریف کنند اما متأسفانه در جامعه ما بی توجهی 
مس��ؤولان س��ازمان های گوناگون منجر به این 
موضوع ش��ده که شرایط کار پرستاری سخت تر 

شود. 
کمبود پرستار و پرستاران بیکار! ■

همچنین رئیس س��ازمان نظام پزش��کی با 
اش��اره به وجود پارادوکس 
در رشته پرس��تاری بر این 
باور اس��ت که بس��یاری از 
مناط��ق با کمبود پرس��تار 
مواج��ه هس��تند و در عین 
 حال آمارها می گویند تعداد 
زیادی پرستار بیکار هستند 
و این  یک پارادوکس است. 
به باور ایرج فاضل، مطالبات 
جامعه پرس��تاری مطالبات 
اس��ت و هیچ کس  برحقی 

مانند یک پرستار سختی های این شغل را درک 
نمی کند. قرار دادن اظهارات رئیس سازمان نظام 

پزش��کی در کنار اظهارات وزیر بهداش��ت نشان 
می دهد به رغم وجود پرستاران بیکار اما سازوکار 
مشخصی برای به کارگیری این افراد وجود ندارد.

شکاف درآمدی ■
ام��ا مهم تری��ن مطالبه 
جامع��ه پرس��تاری به طور 
وض��ع  بهب��ود  قط��ع 
رئیس  است.  معیشت شان 
س��ازمان نظام پرستاری در 
امروز«،  با »وطن  گفت وگو 
در پاس��خ به این پرس��ش 
که پ��س از اج��رای طرح 
تحول نظام سلامت نسبت 
افزایش کارانه پرستاران به 
تعرفه های پزش��کی چقدر ب��وده و آیا به همان 
میزان تعرفه ها افزایش داشته یا خیر؟ می گوید: 

جامعه پرس��تاری هم��واره از اختلاف طبقاتی 
بین خود و جامعه پزش��کی ناراض��ی بود اما با 
اجرای طرح تحول نه تنها دردی دوا نش��د بلکه 
این ش��کاف بیشتر ش��د. پیش از اجرای طرح، 
پرس��تاران بین 300 تا 500 هزار تومان کارانه 
دریافت می کردند و این در حالی بود که پزشکان 
مبلغی معادل 8 ت��ا 14 میلیون تومان دریافت 
می کردند اما پس از اجرای طرح تحول که انتظار 
می رفت این تفاوت رفع شود و فاصله بین پزشک 
و پرستار کمتر شود، کارانه پرستاران به 800 تا 
یک میلیون تومان افزایش یافت و در نقطه مقابل 
کارانه پزشکان به 60، 80 و حتی 100 میلیون 

تومان افزایش یافت. 
افزایش 2برابری مهاجرت پرستاران ■

به عقیده علی محمد آدابی، شکاف درآمدی 
پرس��تاران و پزش��کان یک بی تعادل��ی واضح 
اس��ت. به گفته آداب��ی، از زمان اج��رای طرح 
تحول نظام س��لامت و به دلیل ایجاد ش��کاف 
بیشتر با پزشکان، متأسفانه مهاجرت پرستاران 
2براب��ر افزایش داش��ته اس��ت. در همین باره، 
قاضی زاده هاشمی در حاشیه مراسم بزرگداشت 
روز پرستار عنوان کرد: »تلاش می کنیم تا پایان 
سال جاری معوقات تا شهریورماه یکجا پرداخت 
شود و اقدامات لازم در این زمینه صورت گیرد«. 
انتقادات و اظهارات مدیران جامعه پرس��تاری 
گویای مش��کلات فراوان این قش��ر زحمتکش 
است. بدون شک جامعه پرستاری بار عظیمی 
از ارائ��ه خدمات درمانی و س��لامت را به دوش 
می کشد. استفاده از پرستاران بیکار برای جبران 
کمبود نیرو، رفع موانع سخت برای استخدام و 
به کارگیری پرستارها و از همه مهم تر توجه به 
وضع بهبود معیش��ت و افزایش کارانه و جبران 
تأخی��ر در پرداخت ها 3 مطالب��ه مهم جامعه 
پرس��تاری از مدیران حوزه سلامت است. بدون 
شک توجه به این مشکلات و رفع آنها می تواند 

سطح ارائه خدمات را افزایش دهد.

چهره روز

گزارش 2

در موضوع قرارداد شهرداری تهران با نیروی انتظامی 

نجفی حرف خود را پس گرفت

»وطن امروز« از تغییر نگرش برخی مدیران حوزه سلامت به جامعه پرستاری گزارش می دهد

درد با درمان جامعه پرستاران
 آدابی، رئیس سازمان نظام پرستاری: 

با اجرای طرح تحول سلامت شکاف درآمدی پرستار و پزشک بیشتر شد

اجتماعي 0 4

 رئیس تیم تفحص از صندوق فرهنگیان 
اعلام کرد

ابهام در بازگشت متهم میلیاردی فراری

رئیس تیم تحقیق و تفحص مجلس شورای 
اس��لامی از صن��دوق ذخیره فرهنگی��ان درباره 
سرنوش��ت بازگش��ت متهم میلی��اردی صندوق 
ذخیره فرهنگیان به کشور توضیحاتی ارائه کرد. 
جبار کوچکی نژاد در پاسخ به این پرسش که »آیا 
متهم میلیاردی پرونده صندوق ذخیره فرهنگیان 
که از کش��ور خارج شده بود، بازگشته است؟« به 
تسنیم اظهار داشت: این فرد هنوز در آلمان است 
و به ایران بازنگشته است. وی افزود: وکیل وی در 
تلاش است مشکل او را حل کند بدین صورت که 
یا بخشی از بدهی را پرداخت کند یا در موارد مورد 
نیاز توضیحات لازم را ارائه دهد. رئیس تیم تحقیق 
و تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان گفت: اینکه 
آیا بخشی از بدهی های این فرد پرداخت شده یا 
خیر، مشخص نیست و باید از سوی مراجع قضایی 
این موضوع اعلام ش��ود. کوچکی نژاد تأکید کرد: 
بدهکاران کلان بانکی نباید به  حدی آزاد باشند که 
بتوانند براحتی از کشور خارج شوند و باید شرایط 
به  گونه ای باش��د که پس از مشخص شدن اینکه 
آنها جرمی مرتکب نش��ده اند امکان خروج شان از 
کشور وجود داشته باشد. وی با اشاره به اینکه بعید 
است این فرد به کشور بازگردد، افزود: میزان بدهی 
او حدود 400 تا 500 میلیارد تومان تخمین زده 

شده است.

وزیر بهداشت مطرح کرد
ناموفق بودن در صادرات دارو

وزیر بهداش��ت با اش��اره به اینکه در حوزه 
ص��ادرات دارو موفق نبوده ایم، گف��ت:  راهکار 
برون رف��ت از این موضوع واگذاری صنعت دارو 
به بخش خصوصی اس��ت. به گ��زارش فارس، 
سیدحسن هاش��می در پاسخ به سؤالی مبنی 
ب��ر اینکه صادرات و واردات دارو در حال حاضر 
در کشور به چه میزان است، گفت: سالانه یک 
 میلی��ارد دلار واردات دارو داری��م که کمتر از
 5 درص��د از اق��لام دارویی اس��ت. همچنین
50 درصد مواد اولیه دارو به کشور وارد می شود. 
البت��ه 5 درص��د مورد اش��اره ج��زو داروهای 
فوق العاده گران است که خوشبختانه از 20 قلم 
آن، 13 مورد اکنون در کش��ور تولید می شود. 
وی عنوان کرد: میزان صادرات رقمی نیست که 
بتوان آن را اعلام کرد، متأس��فانه صنعت دارو 
نتوانسته در حوزه صادرات موفق عمل کند. این 
در حالی است که کیفیت دارویی مناسبی داریم. 
البته نسبت به قبل صادرات بیش از 4 برابر شده 
ولی همین میزان نیز اندک است. وزیر بهداشت 
با بی��ان اینکه در حال حاضر صنع��ت دارو در 
اختیار دولت و شبه دولتی هایی همچون تأمین 
اجتماعی است،  گفت:  این صنعت باید به بخش 
خصوصی واگذار شود تا علاوه بر ارتقای کیفیت، 

در زمینه صادرات هم موفق باشیم.

رئیس سازمان سنجش:
مخالفتی با حذف »کنکور« نداریم

رئیس سازمان سنجش آموزش کشور گفت: 
بر اس��اس قانون، آموزش وپرورش موظف بود تا 
س��ال 95 در تمام دروس، آزمون نهایی برگزار 
کن��د که این موض��وع عملیاتی نش��د. ابراهیم 
خدایی، رئیس سازمان سنجش آموزش کشور 
در ارتب��اط با اظهارنظر دبیرکل ش��ورای عالی 
آموزش وپرورش مبنی بر اینکه سازمان سنجش 
تمایلی به حذف کنک��ور ندارد، به فارس گفت: 
درباره حذف کنک��ور بارها صحبت کرده ایم؛ ما 
مخالفتی با حذف کنکور نداریم اما این پروسه باید 
در چارچوب قانون و به صورت عدالت محور اجرا 
شود. وی افزود: بر اساس قانون، آموزش وپرورش 
موظف بود تا س��ال 95 در تمام دروس، آزمون 
نهای��ی برگزار کند ک��ه این موضوع از س��وی 
آموزش وپرورش عملیاتی نشد و در قانون اینگونه 
مطرح شد که آزمون نهایی آموزش وپرورش در 
برخی دروس برگزار شود. خدایی گفت: با توجه 
به اینکه آموزش در شهرها و روستاها و مدارس 
دولتی و غیرانتفاعی متفاوت است، ما نمی توانیم 
ملاک ارزیابی کنکور را براس��اس نمره امتحانی 
هر مدرس��ه قرار دهیم، چرا که این کار خلاف 
عدالت اس��ت و باید آزمون نهایی برگزار ش��ود. 
رئیس س��ازمان س��نجش آموزش کشور اظهار 
داشت: آزمون های آموزش وپرورش در سال سوم 
دبیرستان استاندارد است و در کنکور هم تاثیر 
دارد ولی براس��اس قانون باید در تمام سال های 
دبیرستان چنین آزمونی برگزار شود که بتوانیم 

نمره آن را ملاک ارزیابی کنکور قرار دهیم.

عضو کمیسیون تلفیق بودجه تشریح کرد
 جزئیات طرح جدید مجلس 

برای پرستاران

عضو کمیسیون تلفیق بودجه 9۷ با بیان اینکه 
پیشنهاد یکهزار میلیاردی تعرفه گذاری خدمات 
پرستاری در این کمیس��یون مطرح شد، گفت: 
این پیشنهاد به دلیل دیده نشدن منابع تصویب 
نش��د البته در تلاش برای طرح و تصویب آن در 
صحن علنی هستیم. محمدنعیم امینی فرد درباره 
اظهارات اخیر دبیر کل خانه پرستار مبنی بر عدم 
طرح پیش��نهاد یکهزار میلی��اردی تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری و اینکه مجلس توجهی به نظام 
سلامت، مردم و پرستاران ندارد و بودجه سلامت 
را جریانی خ��اص هدایت می کند، به خانه ملت 
گفت: برای این پیش��نهاد مستقل از کمیسیون 
شناسه گرفتیم و آن را در کمیسیون تلفیق طرح 
کردیم اما به دلیل دیده نشدن منابع وارد دانسته 

نشد، البته آن را در صحن مطرح خواهیم کرد. 
نماینده مردم ایرانش��هر در مجلس با تاکید 
بر اینکه اعضای کمیس��یون بهداشت به عدالت 
در پرداخت ها معتقد هس��تند، ادامه داد: امکان 
اصلاح این مصوبه در کمیس��یون تلفیق وجود 
دارد. نماین��ده مردم ایرانش��هر در مجلس دهم 
با بی��ان اینکه برای اجرای قان��ون تعرفه گذاری 
خدم��ات پرس��تاری باید منابع آن دیده ش��ود، 
تصریح کرد: لازم اس��ت در قانون برنامه شش��م 
عنوان ش��ود که احکام نقش��ه راه بوده و حالت 
اجرایی ندارد. عضو کمیسیون تلفیق بودجه 9۷ 
با یادآوری اینکه نهایت اهتمام خود را برای طرح 
و تصویب پیش��نهاد و مصوبه یکهزار میلیاردی 
تعرفه گذاری پرستاری در صحن علنی مجلس 
به کار خواهیم برد، گفت: همچنان دنبال احقاق 
حقوق پرس��تاران هس��تیم؛ قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرس��تاری از احکام برنامه ششم بوده و 
امیدواریم با تعامل و همفکری اعضای کمیسیون 
و انجمن های پرستاری بتوان نسبت به تصویب 
این پیشنهاد و مصوبه در صحن علنی اقدام کرد.

ب��ه مناس��بت روز ه��وای پ��اک، همای��ش  ■
دوچرخه س��واری با حضور رکاب زن��ان از میدان 

ولیعصر)عج( تا میدان نیاوران تهران برگزار شد.
دومین جشنواره ملی فیلم ایثار با شعار »ترویج  ■

فرهنگ ایثار، افزایش امنیت و آس��ایش« برگزار 
می ش��ود. به گفت��ه حجت الاس��لام کاویانی راد، 
معاون فرهنگی و آموزش��ی بنیاد ش��هید و امور 
ایثارگران »ایثار و س��بک زندگی ایرانی- اسلامی 
با محوریت زندگی ش��هدا، جانبازان و آزادگان«، 
»ایث��ار و اقتصاد مقاومتی«، »ایثار و جنگ نرم«، 
»ایثار و آس��یب های اجتماعی«، »ایثار و شهدای 
مدافع حرم«، »ایثار و کارآفرینی«، »ایثار، بیداری 
اس��لامی و مقابله با اسلام هراسی«، »ایثار و زنان 
جانباز«، »ایثار و همس��ران جانب��ازان«، »ایثار و 
امید ب��ه آینده«، »ایثارگ��ران و فضای مجازی«، 
»ایثارگران، مش��ارکت های اجتماعی و اقدامات 
خیرخواهانه« و »ایثار و انقلاب اسلامی« از جمله 

موضوعات دیگر این جشنواره است.
موزه طبیعت و حیات وحش ایران- دارآباد- با  ■

هدف ارتق��ای فرهنگ کتابخوانی          ، ایجاد ذهنیت 
خلاق و آم��وزش  و پرورش مهارت های کودکان          ، 
جش��نواره قصه گویی و بازی  های سنتی ایران را  

برگزار می کند.
همزمان با ایام س��وگواری شهادت مظلومانه  ■

حضرت فاطمه زهرا )س( آیین رونمایی از کتاب 
»مشق خورشید« با موضوع کتابت خطبه فدکیه 
با حض��ور اس��تاد محمدحس��ین رجبی دوانی، 
اس��تاد علی عل��ی، کامران شرفش��اهی، مدیران 
فرهنگی و هنری، اساتید خوشنویسی و جمعی 
از علاقه مندان ب��ه خاندان عصمت و طهارت روز 
دوشنبه نهم بهمن ماه  ساعت 16 در فرهنگسرای 

مهر برگزار می شود.
س��ازمان  ■ رئی��س  مونس��ان،  علی اصغ��ر 

میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردشگری در 
نامه ای به معاون میراث فرهنگی کش��ور خواستار 
س��امان دهی و رس��یدگی به وضعیت خانه نیما 

یوشیج شد.
حمید ناصح��ی، قائم مقام منطقه21 از اجرای  ■

عملیات پاکسازی جداره  های سطح معابر عبوری 
و بزرگراهی نواحی س��ه گانه این منطقه با هدف 
حفظ آراس��تگی مناظر ش��هری، ایج��اد آرامش 
بصری هرچه بیشتر برای شهروندان و همچنین 

رفع آلودگی ها از مناظر عمومی شهری خبر داد.
مصطفی رحماندوس��ت، ش��اعر و نویس��نده   ■

نام آشنای کودک و نوجوان، پیشنهادهایی را برای 
ترویج فرهنگ مطالعه در فضاهای شهری مانند 
مترو ارائه داد. رحماندوست گفت: یک راهکار این 
است که داستان های کوتاه الکترونیکی یا کاغذی 
را در اختیار مسافران مترو بگذاریم. مسافران باید 
بتوانند در فرصت چند ایس��تگاهی که از مترو یا 
اتوبوس اس��تفاده می کنند، یک کتاب را مطالعه 

کنند و به پایان برسانند.

نبض جامعه

گروه اجتماعی: دبیرکل جمعیت مبارزه با دخانیات 
با اشاره به موضوع استثنا شدن قهوه خانه ها از اماکن 
عمومی و س��رو قلیان در این اماکن، گفت: مجلس 

نباید اعتیاد جوانان را نادیده بگیرد.
به گزارش مهر، محمدرضا مس��جدی با اش��اره 
به قانون ممنوعیت استعمال قلیان در قهوه خانه ها، 
تاکید کرد: وزارت بهداشت مکلف است این برنامه را 
دنبال کند. با توجه به اینکه تنباکو هایی که در این 
اماکن استفاده می شود زیر سوال است، بیش از 300 
نمونه از تنباکو ها توس��ط وزارت بهداشت آزمایش 
ش��د که در آنها م��واردی از وجود م��واد روانگردان 
و اعتیادآور به دس��ت آمد. مس��جدی با اش��اره به 
مسؤولیت وزارت بهداشت و همچنین وزارت صنعت 
و معدن در ممنوعیت تولی��د و واردات تنباکو های 
معسل گفت: متاسفانه تولیدکنندگان و واردکنندگان 
ای��ن تنباکو ها به مصوبه ای��ن دو وزارتخانه اعتراض 

کردند و در نهایت ش��کایت خ��ود را در قوه قضائیه 
مطرح کردند. وی ادامه داد: این ش��کایت در 2 یا 3 
دادگاه به نفع آنها مورد قبول قرار گرفت اما در نهایت 
ش��کایت ما در دیوان عالی کشور مطرح شد که این 
دیوان رای به ممنوعیت تولید و واردات تنباکو های 
معس��ل داد. مسجدی با اش��اره به طرح دوباره این 
موضوع در صحن مجلس، اظهار داش��ت: متاسفانه 
تولیدکنندگان و واردکنندگان تنباکو های معسل این 
بار به نمایندگان مجلس متوسل شدند در حالی که 
80 تا 85 درصد افراد معتاد، اعتیاد خود را از سیگار 
ش��روع کرده اند. به گفته دبیرکل جمعیت مبارزه با 
دخانیات، قهوه خانه ها نباید محل عرضه سم و قلیان 
باشند. با توجه به اینکه امسال قرار است چند کشور 
نمونه برنامه های سلامت خودشان را در سازمان ملل 
مطرح کنند و یکی از این کشورها ایران است، نقش 

مجلس در این ارتباط حائز اهمیت است.

دبیرکل جمعیت مبارزه با دخانیات هشدار داد

تنباکو های آغشته به مواد اعتیادآور!
بهارستان

چهار شنبه4 بهمن 1396وطن امروز  شماره 2362 

رئیس سازمان برنامه و بودجه عنوان کرد

جمع  شدن سفره طرح تحول تا حد مقدور
معاون احضار و اعزام سازمان وظیفه عمومی ناجا اعلام کرد

فراخوان مشمولان غایب برای تعیین وضعیت خدمت
گ�روه اجتماع�ی: دول��ت که در 
روزهای آغاز طرح تحول سلامت، 
به هشدارهای کارشناسان مبنی بر هدررفت منابع 
مالی و نبود مدیریت و برنامه ریزی در اجرای این طرح 
بی توجه بود، امروز در چاه ویل این طرح گیر افتاده 

و از نب��ود بودج��ه کافی برای 
ادامه این مسیر نگران است. به 
 گزارش فارس، حدود 3 سال از 
اجرای طرح تحول سلامت در 
کشور گذش��ته است؛ طرحی 
ک��ه با ه��دف افزای��ش رفاه و 

کیفیت خدمات رس��انی، کاهش پرداختی از جیب 
مردم و ارتقای سلامت مردم جامعه و با اصرار مدیران 
وزارت بهداش��ت و بدون مصوب��ه مجلس و در نظر 
گرفتن منابع مالی پایدار، توسط دولت اجرایی شد 
اما طبق گفته مدیران وزارت بهداشت در حال حاضر 
این طرح حال و روز خوبی ندارد و درگیر بسیاری از 
مشکلات مالی شده است؛ طرحی که حتی صدای 

اعتراض بسیاری از پزشکان، بیمه ها، مدیران و حتی 
برخی مردم جامعه را بلند کرده است. در همین باره، 
محمدباقر نوبخت، رئیس سازمان برنامه و بودجه در 
پایان جلس��ه علنی بررسی عملکرد 8 ماهه بودجه 
سال 96 با تاکید بر اینکه باید درباره منابع و مصارف 
ط��رح تح��ول تصمیم گیری 
کرد، گفت: »باید این س��فره 
گسترده را تا حد مقدور جمع 
کنیم«. وی ایجاد پرونده های 
الکترونیک��ی، نظ��ام ارجاع و 
تدوین بسته مشخص خدمات 
را از راهکارهای کاهش هزینه های طرح تحول خواند. 
حال باید دید مدیران وزارت بهداشت و نظام سلامت 
که در چند سال گذشته نسبت به هشدارهای تمام 
دلسوزان و کارشناسان این حوزه بی تفاوت بوده اند، 
همزمان با تحقق این هشدارها چه تصمیمی اتخاذ 
می کنند و توپ این سوءمدیریت را در زمین کدام یک 

از سازمان ها خواهند انداخت.

گروه اجتماع�ی: معاون احضار 
و اعزام سازمان وظیفه عمومی 
ناجا گفت: مشمولان غایب تنها تا بیست و دوم 
بهمن ماه امس��ال مهلت دارند با تعیین تکلیف 
وضعیت خدمتی خود از بخشش اضافه خدمت 

بهره مند ش��وند. به گزارش 
س��رهنگ  »وطن ام��روز«، 
رحمان علیدوست با اشاره به 
اینکه مهلت بخشش اضافه 
خدمت مشمولان غایب رو 
به پایان است، اظهار داشت: 

مشمولان غایب تا بیست و دوم بهمن ماه امسال 
مهل��ت دارند با تعیین تکلیف وضعیت خدمتی 
خود از بخش��ش اضافه خدمت بهره مند شوند. 
وی خاطرنش��ان کرد: همه مشمولان غایبی که 
تاکنون نسبت به تعیین تکلیف وضعیت خدمتی 
خود اقدام نکرده اند، باید هر چه سریع تر از طریق 
دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی )پلیس+10( 

ب��رای اعزام به خدمت اق��دام کنند تا بتوانند از 
تس��هیلات مربوط به بخش��ش اضافه خدمت 
برخوردار ش��وند. این مقام مسؤول خاطرنشان 
ک��رد: اضافه خدمت س��نواتی و انضباطی همه 
کارکن��ان وظیف��ه حین خدم��ت و همچنین 
مش��مولان غایب��ی ک��ه تا 
بیست و دوم بهمن ماه سال 
96 برای اع��زام به خدمت 
خود را معرفی کنند به طور 
کامل بخشیده خواهند شد. 
مع��اون احض��ار و اعزام این 
سازمان اظهار داشت: مشمولان غایب در صورتی 
که وضعیت خدمتی خود را مش��خص نکنند با 
محرومیت ها و محدودیت های اجتماعی که در 
مواد 10 و 58 قانون خدمت وظیفه عمومی در 
نظر گرفته شده از جمله عدم دریافت تسهیلات 
و خدمات بانکی، خدمات بیمه ای و اش��تغال به 

کار مواجه خواهند شد.

نظام وظیفهسلامت

رئیس سازمان نظام پرستاری: جامعه 
پرستاری همواره از اختلاف طبقاتی 
بین خود و جامعه پزش�کی ناراضی 
بود اما ب�ا اجرای طرح تحول نه تنها 
دردی دوا نش�د بلک�ه این ش�کاف 
بیش�تر ش�د. پیش از اجرای طرح، 
پرستاران بین 300 تا 500 هزار تومان 
کارانه دریافت می کردند که این مبلغ 

به یک میلیون تومان رسید

کوتاه و گویا


